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 Pan  
 Marek Kuchciński 
 Marszałek Sejmu 
 Rzeczypospolitej Polskiej 
 
 

 
Szanowny Panie Marszałku, 
 
przekazuję przyjęte przez Radę Ministrów stanowisko wobec poselskiego 

projektu ustawy 
 

 

- o zmianie ustawy o utworzeniu 
Uniwersytetu Kardynała Stefana 
Wyszyńskiego w Warszawie (druk nr 2450). 

 
Jednocześnie informuję, że Rada Ministrów upoważniła Ministra Nauki  

i Szkolnictwa Wyższego do reprezentowania Rządu w tej sprawie w toku prac 
parlamentarnych.  

 

 

Z poważaniem 

 

                                                (-) Mateusz Morawiecki 
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Stanowisko Rady Ministrów  

wobec poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o utworzeniu  

Uniwersytetu Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Warszawie (druk nr 2450) 

 

Projekt ustawy o zmianie ustawy o utworzeniu Uniwersytetu Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Warszawie przewiduje zmianę zakresu działalności dydaktycznej  

i naukowej tego Uniwersytetu poprzez dodanie nauk medycznych oraz nauk o zdrowiu jako 

dziedzin, w których uczelnia prowadzi kształcenie i badania naukowe (art. 1 pkt 1 i pkt 2 

projektu). Ponadto art. 1 pkt 2 projektu określa, iż w Uniwersytecie działa Collegium 

Medicum, które prowadzi działalność w ww. zakresie, a także wyłącza stosowanie regulacji 

zawartych w art. 11 ust. 3 ustawy z dnia 27 lipca 2005 r. – Prawo o szkolnictwie wyższym 

(Dz. U. z 2017 r. poz. 2183 i 2201 oraz z 2018 r. poz. 138, 398, 650 i 730) w przypadku 

ubiegania się przez jednostkę o uprawnienie do prowadzenia studiów na kierunku lekarskim. 

Celem projektu jest zatem umożliwienie Uniwersytetowi Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Warszawie ubiegania się o nadanie uprawnienia do prowadzenia studiów na 

kierunku lekarskim. Należy mieć na względzie, że pomimo, iż liczba lekarzy w Polsce 

systematycznie rośnie to wzrost ten jest niewspółmierny do wzrostu zapotrzebowania na 

lekarzy specjalistów. Ponadto zgodnie z danymi z Centralnego Rejestru Lekarzy 

prowadzonego przez Naczelną Izbę Lekarską (stan na dzień 31.10.2017 r.) w Polsce prawie 

60 % lekarzy specjalistów jest w wieku powyżej 50 lat. Biorąc pod uwagę, że wyszkolenie 

lekarza specjalisty trwa minimalnie 11/13 lat (w zależności od specjalizacji) zasadnym jest 

możliwie jak najszybsze zwiększenie naboru na studia na kierunku lekarskim. Należy zwrócić 

uwagę, że aby zwiększyć nabór na studia na kierunku lekarskim istnieje konieczność 

zwiększenia liczby uczelni kształcących na kierunku lekarskim, gdyż możliwości 

dydaktyczne uczelni, które już kształcą na tym kierunku są ograniczone. 

Biorąc pod uwagę powyższe okoliczności, w opinii Rady Ministrów, należy wspierać 

dążenia Uniwersytetu do rozpoczęcia kształcenia na kierunku lekarskim, zastrzegając 

jednocześnie, że uchwalenie opiniowanego projektu jest pierwszym krokiem na tej drodze. 

Aby zapewnić jak najlepszą jakość kształcenia przepisy ustawy – Prawo o szkolnictwie 

wyższym przewidują poszczególne wymagania oraz tryb ubiegania się o zgodę ministra 

właściwego do spraw szkolnictwa wyższego na takie kształcenie. Kierunek lekarski musi być 

prowadzony zgodnie ze standardami kształcenia określonymi rozporządzeniem Ministra 

Nauki i Szkolnictwa Wyższego w sprawie standardów kształcenia dla kierunków studiów: 

lekarskiego, lekarsko-dentystycznego, farmacji, pielęgniarstwa i położnictwa. 
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Dostrzegając potrzebę wsparcia działań podejmowanych przez Uniwersytet Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego w Warszawie w celu uruchomienia kształcenia na kierunku lekarskim 

minister właściwy do spraw szkolnictwa wyższego w porozumieniu z ministrem właściwym 

do spraw zdrowia zapewnią sprawny przebieg procesu opiniowania wniosku UKSW.  

Jednocześnie należy wskazać, iż zgodnie z ustawą – Prawo o szkolnictwie wyższym 

sprawy dotyczące organizacji uczelni, w szczególności tworzenia jej jednostek 

organizacyjnych, należą do sfery jej autonomii. W uczelni mogą być tworzone podstawowe 

jednostki organizacyjne, w związku z powyższym nie jest zasadne regulowanie tej kwestii na 

poziomie ustawy, a zatem utworzenie Collegium Medicum powinno nastąpić na podstawie 

autonomicznej decyzji władz uczelni podjętej zgodnie z obowiązującymi przepisami.  

Jednocześnie Rada Ministrów negatywnie ocenia przedstawioną w uzasadnieniu 

projektu kwestię skutków finansowych dla budżetu państwa, które mają wyniknąć z wejścia 

w życie projektowanej regulacji w kwocie ok. 50 mln złotych (w latach 2018-2019). Na 

obecnym etapie prac nad koncepcją brak jest możliwości zapewnienia przekazania 

dodatkowych środków finansowych na planowane przedsięwzięcie. Należy wyjaśnić, że 

uczelnia, tworząc nową jednostkę organizacyjną lub planując utworzyć nowe kierunki 

studiów, jest obowiązana do dokonania stosownej analizy kosztów i oceny skutków 

finansowych podejmowanych działań – w ramach posiadanych środków. Z budżetu państwa 

w części pozostającej w dyspozycji ministra właściwego do spraw szkolnictwa wyższego nie 

przyznaje się zwiększeń dotacji podstawowej w związku z uruchamianiem kształcenia na 

nowych kierunkach, bądź rozszerzania zakresu aktualnej oferty dydaktycznej uczelni. 

Podobnie, nie ma możliwości przeznaczenia dodatkowych środków w związku z utworzeniem 

wewnętrznej jednostki organizacyjnej uczelni. 

 

Przedstawiając powyższe, Rada Ministrów pozytywnie odnosi się do projektu ustawy 

o zmianie ustawy o utworzeniu Uniwersytetu Kardynała Stefana Wyszyńskiego 

w Warszawie, zwracając uwagę na konieczność uwzględnienia wniesionych zastrzeżeń 

dotyczących struktury organizacyjnej uczelni i skutków finansowych. 
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